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Pohjois-Karjalan järjestöasiain neuvottelukunnan (JANE)  kokouksesta 
 
 
Aika Tiistaina 29.9.2009 klo 10-12.00  
Paikka Pohjois-Karjalan maakuntaliitto, maakuntasali, Siltakatu 2,  Joensuu 
 
 
Läsnä: 
 
Timo Puustinen pj (x) 
Juha Hämäläinen vpj (-) 
Pauli Vaittinen (-) 
 
Varsinainen jäsen:   Varajäsen: 
Vesa Korpelainen (-)   Mirja Huuskonen (-) 
Jari Hurskainen (x)   Arja Makkonen  
Asko Matikainen (x)   Ilpo Jorasmaa 
Elina Pajula  (x)   Pirjo Myyry  
Lea Vallius (x)   Kyösti Jaatinen  
Tuija Hänninen (x)   Anna-Marja Jokiniemi 
Ritva Silvennoinen (x)   Tuula Korhonen 
Raimo Matikainen (x)   Maija Myller 
Heimo Hassinen (x)   Ensio Larema  
Teija Nuutinen (x)   Ulla Mänttäri-Tikka 
Teppo Laukkanen (-)   Mervi Kuiri (-) 
Armi Eskelinen  (x)   Raija Korhonen-Pusa  
Tuomo Eronen (-)    Anna Mustonen (-) 
Edo Pennings (-)   Iira Nuutinen (-) 
Jaana Oxén    Onni Voutilainen (x) 
Lea Lihavainen (x)   Markku Sivonen 
Risto Tarikka (-)   Markku Kejonen (-)  
   
 
Marjut Arola (x) 
Seppo Tiainen (-) 
Risto Poutiainen (-) 
Jaakko Rintamäki (x) 
 
 
  



1.  Kokouksen avaus, läsnäolijoiden toteaminen 
 
-     Puheenjohtaja Timo Puustinen avasi kokouksen. Todettiin läsnäolijat.   

 
2. Neuvottelukunnan työsuunnitelma 2009-2010   

 
- Neuvottelukunnan sihteeri esitteli työvaliokunnan valmisteleman työsuunnitelman 

ja ehdotuksen viestintäsuunnitelmaksi  sekä vapaaehtoistoiminnan viikon 49 
ensimmäisen ohjelmaluonnoksen.  

 
Työsuunnitelma:  (liite 1) 
 

- Keskustelussa todettiin, että: 

• työsuunnitelma on prosessi, joka päivittyy neuvottelukunnan työn edetessä 
• neuvottelukunta on vasta alkutaipaleella ja on  hyvä, että työsuunnitelmassa ei ole 
liikaa asioita 

• keväällä  2010 on hyvä, että järjestetään esim. yksi koulutus ja foorumi. Tarvetta 
on mm. järjestöjen viestintäkoulutukselle. 

 
Viestintäsuunnitelma: (liite 2) 
 

- Janen viestinnän periaatteista sovittiin, että: 
Tiedotuksesta vastaa Janen sihteeri, joka neuvottelee tiedottamisesta tarvittaessa 
puheenjohtajan ja maakuntaliiton vastuuhenkilön kanssa.  
 
Tiedotus toivotaan selkokielellä 

          Uusia raikkaita tapoja tarvitaan tiedotukseen 
 Keskeistä on, että neuvottelukunnan edustajat tiedottavat omille taustatahoilleen ja 

tuovat taustatahojensa toiveita ja esityksiä neuvottelukuntaan. 
 

Vapaaehtoistoiminnan viikon 49 alustava suunnitelma (liite 3): 
 

- Sovittiin, että vapaaehtoistoiminnan viikko on osa Järjestöasiain neuvottelukunnan 
toimintaa ja siitä voidaan tiedottaa Janen nimissä. 

- Keskustelussa todettiin, että: 
Kunnista puuttuu vanhusneuvostoja ja  eläkeläisjärjestöille tiedottaminen menee 
pääasiassa kokousten kautta. Vanhusten viikon tapahtumat ovat pääsääntöisesti 
virkistysluonteisia, jolloin niissä on vaikea tiedottaa vapaaehtoistoiminnan viikon 
tapahtumista 
Viikko 49 on myös kehitysvammaisuuteen liittyvä viikko, jota teemaa on hyvä 
nostaa viikon tapahtumissa. 

 



3. Ehdotus Järjestöjen Venäjä-yhteistyöryhmän perustamiseksi JANE:n 
työryhmäksi (kokoonpano liite 4): 

 

- Päätettiin perustaa Järjestöjen Venäjä –yhteistyöryhmä JANE:n työryhmäksi 
Järjestöjen Venäjä-yhteistyön kehittämistä pohtineen työryhmän esityksen pohjalta.  

- Työryhmän tarkoituksena on tiivistää ja parantaa järjestöjen keskinäistä yhteistyötä 
Venäjä yhteistyössä sekä etsiä mahdollisia uusia avauksia ja yhteistyön kohteita. 

- Keskustelussa todettiin, että olisi hyvä, jos myös urheilujärjestöjen asiantuntemus olisi 
mukana työryhmän työssä. 
 

4. Lausunnot  ja kannanotot: 
 

Kannanotto yleishyödyllisten yhteisöjen verotusta selvittäneen työryhmän 
esitykseen.  

 

- Sihteeri jakoi teemaan liittyvän diaesityksen, josta löytyvät verotyöryhmän esityksen 
pääkohdat.  Työryhmän tehtävänä oli selvittää yleishyödyllisten yhteisöjen 
verotukseen liittyviä ongelmakohtia ja tehdä ehdotuksia havaittujen epäkohtien 
korjaamiseksi. Työryhmä on tehnyt ehdotuksia nykysäännösten tulkitsemiseksi ja 
kuvannut esimerkein erityyppisiä tilanteita, milloin toimintaa voidaan pitää 
verovapaana ja milloin veronalaisena. Työryhmässä olivat edustettuina: Keskeiset 
ministeriöt: valtiovarainministeriö, oikeusministeriö, opetusministeriö, sosiaali- ja 
terveysministeriö, työ- ja elinkeinoministeriö, Kansalaisyhteiskuntapolitiikan 
neuvottelukunta, Suomen Liikunta ja Urheilu SLU ry, Verohallitus, Pysyvinä 
asiantuntijoina:  Veronmaksajien keskusliitto ry:n sekä Sosiaali- ja terveysjärjestöjen 
yhteistyöyhdistys YTY ry:n edustajat 

- Verotyöryhmän esitys tulee lausuntokierrokselle loka-marraskuussa.  

- Päätettiin, että neuvottelukunta lausuu omalta osaltaan esityksestä. Työvaliokunta 
valmistelee lausunnon ja tässä hyödynnetään neuvottelukunnan jäsenten taustatahoja 
ja näiden asiaan liittyvää asiantuntemusta. 
 

Vähämerkityksellisen tuen eli ns. De minimis- säännön käyttöön ottoon liittyvä 
vaikuttamistoiminta   
 

- Lea Vallius esitteli de minimis tuen ja ryhmäpoikkeussäännön vaikutukset järjestöjen 
työllistämistoimintaan. Kumpikin vaihtoehto vaarantaa tulevaisuudessa järjestöjen 
mahdollisuuden työllistää pitkäaikaistyöttömiä palkkatuella. Eduskunta käsittelee 
direktiivin soveltamista Suomessa lokakuun puolessa välissä.  

- Asian suhteen on tehty runsaasti vaikuttamistoimintaa sekä valtakunnallisesti että 
alueellisesti. Pohjois-Karjalan työttömien toimintajärjestöltä on mennyt kannanotto 
kuntien johdolle. Asiaa esitellään toimintajärjestön toimesta maakunnan 
kansanedustajille 19.10 klo 10-11.30  Joensuun ev. lut. seurakuntakeskuksessa. Jari 



Hurskainen on ollut mukana Slun ryhmässä, joka tapasi ministerin Pekkarisen asian 
tiimoilta. TE-keskus on kerännyt kannanottoja eri toimijoilta asiaan liittyen. 

- Sihteeri jakoi tiedoksi Pohjois-Karjalan Sosiaaliturvayhdistyksen KAJO II-projektin 
kannanoton asiasta.  

- Todettiin, että kaikki tarvitaan vaikuttamaan tähän asiaan ennen lopullista 
päätöksentekoa. Hallituksen näkökulmasta ministeri Sinnemäki on keskeisessä 
asemassa. 
 

5. Muut asiat: 
 

- Puheenjohtaja toi tiedoksi, että kunnanjohtajat ovat valinneet Polvijärven 
kunnanjohtajan Pauli Vaittisen edustamaan kuntia Järjestöasiain neuvottelukunnassa. 

- Marjut Arola toi tiedoksi, että maakuntaliitto varaa 3000 € vuodelle 2010 
Järjestöasiain neuvottelukunnan käyttöön lähinnä matkakuluihin, tiedottamiseen ja 
järjestöfoorumeihin 

- Raimo Matikainen toi tiedoksi omais- ja mielenterveystyötä tekevien järjestöjen 
ehdotuksen  Henkisen hyvinvoinnin; työryhmän perustamiseksi neuvottelukunnan 
työryhmäksi. Käydyn keskustelun pohjalta päätettiin, että työvaliokunta pohtii 
työryhmien perustamisen tarvetta ja periaatteita laajemmin ja tuo periaatteet 
neuvottelukunnan päätettäväksi. 

- Raimo Matikainen toi tiedoksi, että Mielenterveysmessut  pidetään Helsingissä  
Wanhassa Satamassa 17-18.2009 

 
6. Seuraava kokous: 

- Pidetään 11.11 klo 13-16.00 maakuntasuunnitelmaan ja - ohjelmaan vaikuttamisen 
teemalla. Kokoukseen kutsutaan sekä varsinaiset että varajäsenet ja kokouspaikka 
ilmoitetaan myöhemmin. 
 

7. Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 11.40 
 
 
Muistion kirjasi: 
Elina Pajula, 
neuvottelukunnan sihteeri 


